
 
ACTA REUNIÓ DE LA COMISSIÓ PERMANENT DEL CONSELL DE VILA DE VACARISSES 
 
DATA: dilluns, 7 DE SETEMBRE DE 2020 
HORA: 19:00h 
LLOC: TELEMÀTICA Via ZOOM 
 
 
ASSISTENTS:  
 
Jesus Arasanz (PSC) 
Raul Avilés (UIPV) 
Raquel Domínguez (ERC) 
Joan Carles Cirera (a proposta de l’Alcalde) 
Gabi Rodríguez (Veí a títol individual) 
J Miguel Rosales (Entitats medi ambient i protecció animal) 
Maria Pané (a proposta de l’Alcalde) 
Jaume Matas (Entitats culturals) 
 
Regidor Participació Ciutadana: Albert Salamé 
Àrea Participació: Oriol Aunós 
 
 
 
Arran de la darrera reunió mantinguda el passat 29 de juny i seguint el calendari 
previst es passa convocatòria via correu electrònic i enllaç a la reunió d’avui de la 
Comissió Permanent per tractar, entre altres temes, els punts de l’ordre del dia de la 
propera sessió plenària que tindrà lloc el proper 28 de setembre. 
 
Per part de la secretaria tècnica es proposen diferents punts a tractar: 
 
- Aprovació acta reunió anterior 
- Convocatòria sessió plenària 28/09 ZOOM (Difusió per Telegram, Fb i Web 
Ajuntament) 
- Explicació de dos projectes: 

. Taula per la convivència 

. Pacte ciutadà contra les violències masclistes 
- Definir ordre del dia sessió plenària 28/09 
- Vídeo Consell de Vila 
 
Es recorda als assistents que el dia 21 de juliol es va fer arribar l’acta de la reunió 
mantinguda el passat 29 de juny. No es presenta cap al·legació i es dona per aprovada. 
 
S’informa que davant la situació actual no es considera oportú convocar de manera 
presencial la propera sessió plenària del Consell de Vila i que, per tant, es difondrà la 
convocatòria per les diferents xarxes de l’Ajuntament de cara a trobar-nos de forma 
telemàtica a través de la Plataforma Zoom. S’indica que es farà difusió a través del 



canal de Telegram del propi Consell de Vila així com del canal de Telegram de 
l’Ajuntament (Agenda setmanal), Facebook i Web de l’Ajuntament. 
Com que l’agenda setmana surt publicada els dilluns es demana que pugui sortir a 
l’agenda de la setmana anterior (del dia 21 de setembre) per així, poder informar amb 
suficient temps d’antelació. 
 
Tancat aquest segon punt s’explica que actualment l’Ajuntament està treballant en dos 
projectes on d’una manera o altra el Consell de Vila podrà participar-hi. S’expliquen les 
dues propostes: 
 
TAULA x LA CONVIVÈNCIA 
S’explica que darrerament són moltes les diferents problemàtiques que s’han anat 
registrant i queixes que s’han anat rebent per part de veïns i veïnes sobre diferents 
aspectes referents al civisme i el bon veïnatge. Davant d’aquesta  situació, l’actual 
equip de govern planteja la necessitat de crear un espai de treball per concretar 
diferents actuacions que facilitin la bona convivència basada en el respecte entre les 
persones i els bens comuns compartits. 
La intenció és que aquest espai compti amb una àmplia representació de tots els 
sectors per tal de definir una estratègia d’acció compartida que fomenti el ple respecte 
als drets dels altres i a les normes establertes. Una vegada definides i acordades 
aquestes línies d’acció s’elaborarà un document que ens permeti revisar l’actual 
Ordenança General de Convivència Ciutadana redactada fa més de vint anys i poder 
establir, així, un nou marc de convivència que ens permeti encarar les diferents 
situacions de conflicte que alteren la convivència entres els veïns i veïnes de 
Vacarisses. L’equip de govern preveu que aquesta nova regulació  estableixi un 
programa eficaç de mesures alternatives a la sanció econòmica que proposin el 
compliment d’unes activitats o accions substitutòries per tal de garantir tot el respecte 
a uns valors socials i educatius per part d’aquells ciutadans/es que cometin una 
infracció estipulada a l’Ordenança. 
S’afegeix que per portar a terme aquesta actuació s’ha sol·licitat i s’ha obtingut suport 
tant econòmic com tècnic de la Diputació de Barcelona. 
 
 
PACTE CIUTADÀ CONTRA LES VIOLÈNCIES MASCLISTES 
S’explica que quan es va aprovar la moció per declarar Vacarisses poble feminista, el 
mes de desembre, un dels compromisos que s’assumien era el de fer un pacte ciutadà 
contra les violències masclistes i es va parlar de la possibilitat de treballar-lo a través 
del Consell de Vila. 
Des de la Regidoria de Gènere estan interessats en parlar-ne per veure si realment es 
podria impulsar conjuntament des del Consell o si caldrà que es creï algun altre 
organisme per donar compliment al pacte. 
 
Es parla de crear una comissió sectorial dins del Consell de Vila per poder impulsar 
aquest pacte ciutadà contra les violències masclistes però que per donar-hi llum verda 
i poder tirar-ho endavant caldria rebre una proposta per escrit de com es vol planificar 
el procés, de quines actuacions es contempla portar a terme i qui integraria aquesta 
comissió sectorial....en tot cas, poder tenir més informació per valorar-ho. S’acorda 



que des de la secretaria tècnica es convidi a algun representant de la Regidoria de 
Gènere a la propera reunió prevista pel 23 de novembre a les 19:00h. (en principi via 
Zoom si res no canvia) per que ho expliquin i puguin resoldre dubtes. 
 
 
Arribats aquí, passem al següent punt per tal de poder definir l’ordre del dia de la 
propera sessió plenària del dia 28 de setembre. 
Des de la secretaria tècnica es fa un repàs dels diferents temes que s’han plantejat a 
les darreres reunions: 
. Crema de poda i rostolls / autoritzacions crema. 
. Caçadors i normativa que els regula així com espais on està autoritzat caçar i espais 
on no es pot. 
. Accés de vehicles motoritzats a zones protegides. 
. Presència de porcs senglars i mesures a prendre. 
. Com la gent gran viu Vacarisses i quines dificultats els suposa viure en un municipi 
com el nostre. 
. Com s’ha viscut a Vacarisses la situació provocada per l’arribada de la COVID-19 i com 
encarem el futur. 
 
S’observa que a tot aquest llistat hi falta el tema del dret animal, maltractament i 
abandonament que s’havia parlat a la darrera reunió a petició del representant de les 
entitats animalistes. I s’explica la creació d’una nova entitat inscrita al registre 
municipal d’associacions dedicada al dret animal. 
 
També es comenta que els primers 3 temes del llistat no té massa sentit donar-hi més 
voltes ni portar-los a debat ja que ja estan regulats per diferents normatives i lleis. Es 
decideix eliminar-los, afegir el tema proposat pel representant de les entitats 
animalistes i centrar-nos en temes de més interès com pugui ser el de la gent gran, la 
protecció dels animals o el tema que fa referència a l’ús de pirotècnia i encesa de 
fogueres per Sant Joan. 
Es parla que el tema de la gent gran caldrà preparar-lo molt bé i convidar a aquest 
col·lectiu a que participi del debat i de la seva preparació. S’observa que pel tema dels 
foc de Sant Joan i l’ús de pirotècnia tot just acaba de passar l’estiu i que caldria 
plantejar-ho de cara al mes de gener per poder-ho treballar a mig any vista. Es planteja 
portar a debat la proposta de les entitats animalistes però el tema de la COVID-19 
també agafa pes per tractar-se d’un tema de plena actualitat i que afecta a tothom. 
 
Des de la secretaria tècnica es proposa que el representant de les entitats animalistes 
reuneixi a les diferents associacions (incloent-hi la de nova creació) que treballen 
aquest àmbit al municipi i puguin fer una proposta conjunta de cara a la propera 
reunió de la comissió permanent i tractar el tema de cara a l’estiu que és quan es 
donen més casos d’abandonament. 
 
Finalment s’acorda portar a debat tot el tema referent a la COVID-19, de com aquesta 
està afectant a les nostra vida diària, com afecta a les escoles, entitats culturals, AAVV, 
gent gran, joves....de com s’encara el futur col·lectivament i de forma constructiva i 
posant especial èmfasi en la responsabilitat individual i el compromís col·lectiu com a 



poble. S’observa que serà molt important com enfoquem el debat i que caldrà fer-ho 
en clau positiva fugint dels retrets i de la gestió més o menys encertada de les 
diferents administracions i autoritats responsables. Així, doncs, a la propera sessió 
plenària es portarà a debat aquest únic punt al tractar-se d’un tema molt extens i es 
farà una proposta a la Comissió Permanent per tal de convidar a diferents persones 
que ens puguin aportar informació i enriquir el debat de la sessió del dia 28. 
 
Ja per acabar es demana que els ha semblat el vídeo explicatiu del Consell de Vila. En 
general l’opinió es satisfactòria i s’acorda difondre’l paral·lelament a la convocatòria de 
la propera sessió plenària. 
 
 
 
 
Quan son gairebé tres quarts de nou del vespre es dona per acabada la reunió de la 
Comissió permanent del Consell de Vila. 


